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صلح پایدار برای همه جهان
غلامحســین محســنی اژه ای، رئیــس قــوه قضائیــه 
جمهوری اسلامی ایران که به منظور شرکت در بیستمین 
اجــلاس رؤســای نظام های قضایی کشــور های عضو 
سازمان همکاری شانگهای، به شهر هانگژو چین سفر 
کرد، در مصاحبه با سه رسانه چینی »سی جی تی ان«، 
»چاینا دیلی« و »شینهوا«، به تشریح اهداف سفر هیئت 
عالی قضایی جمهوری اسلامی ایران به چین و تبیین 
ظرفیت های بالای کشور های سازمان شانگهای جهت 
توسعه مناسبات و تعاملات قضایی و حقوقی پرداخت 
و گفت:»به منظور افزایش ظرفیت ها و استفاده بهینه 
از این ظرفیت های افزایش یافته در ســازمان همکاری 
شــانگهای، نیاز بــه بازنگری در خصــوص روش هایی 
است که اعضای این ســازمان مهم تاکنون در راستای 
پیشبرد اهداف شان اتخاذ کرده اند. بدون تردید افزایش 
سطح همکاری ها و هم افزایی های اعضای شانگهای، 
یک اصل اساسی اســت.« وی با اشاره به ظرفیت های 
بالای سازمان شانگهای جهت استقرار و تثبیت صلح و 
امنیت جهانی، تصریح کرد:»کشور های عضو سازمان 
شانگهای، به لحاظ جمعیت، وســعت و بهره مندی از 
امکانات مادی و مؤلفه های قدرت، در جهان برجســته 
و ممتاز هســتند؛ عــلاوه بر آن، اعضای شــانگهای در 
سایر سازمان ها و پیمان های مهم و متنفذ جهانی نظیر 
»بریکس« نیز عضویت دارند و نقش آفرین هستند؛ اینها 
ظرفیت های شــگرفی اســت که می توان آنها را هر چه 
بیشــتر به فعلیت رساند تا صلح پایدار برای همه جهان 
و جهانیان محقق شــود و مناطقی از جهان که زیر یوغ 
ســلطه و استکبار غربی هستند رهایی یابند و جهان از 
شر انگاره های یکجانبه گرایانه و تک قطبی گری رهایی 
یابد. ما صلح پایدار، آرامش و امنیت را برای همه بشریت 

در سراسر کره خاکی می خواهیم.«

فرصتی برای موفقیت مشترک
علی شــمخانی، مشــاور سیاســی رهبری انقلاب در 
حســاب کاربــری خــود در شــبکه اجتماعــی ایکس 
نوشــت:»پرونده های اصلــی  ترامپ بعــد از ۱۰۰ روز 
بلاتکلیفنــد: یمــن، غــزه، اوکراین، جنــگ تعرفه ها و 
کســری بودجه.« وی در ادامه آورده اســت:»مذاکرات 
مسقط می تواند فرصتی برای  موفقیت مشترک باشد؛ 
بر پایه شــفافیت )تضمین عدم انحــراف(، توازن )رفع 
همه تحریم ها( و قانون گرایی )غنی سازی در چارچوب 

حقوق بین الملل(«.

 میز مذاکره 
و قدرت بازدارندگی ما

عزیز نصیرزاده، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
در دیدار با احمد علم الهدی، امام جمعه مشهد با ارائه 
گزارش عملکرد هفت ماهه وزارت دفاع، به اقداماتی در 
زمینه ارتقاء توانمندی های دفاعی کشــور اشاره کرد و 
گفت:»در این مدت وزارت دفاع با تکیه بر ظرفیت های 
داخلــی، گام های مهمــی در حــوزه فنــاوری، تولید 
تجهیــزات پیشــرفته و تقویت زیرســاخت های دفاعی 
برداشــته اســت.« وی به نقش اقتدار دفاعی در عرصه 
بین المللی اشــاره کرد و گفت:»اگر امروز دشــمنان ما 
پای میز مذاکره می نشینند، به دلیل قدرت بازدارندگی 
و توان دفاعی کشــور اســت. دفــاع، پشــتوانه واقعی 
دیپلماســی اســت و این حقیقت در ســال های اخیر 

به روشنی نمایان شده است.«

و موج مثبتی را بین جامعه سیاســی اســتان کرمان ایجاد کرد. چراکه این فرماندار در دولت آقای 
روحانی برسر کار آمد، در دولت آقای رئیسی نیز فعالیت داشت و با همه استانداران این دو دولت کار 
کرد و عملکرد ایشان از نگاه ما به عنوان فعال سیاسی، اقتصادی و اجتماعی ضعیف بود اما همیشه 
در منصب قدرت بود و وقتی ایشــان را برکنار و آقای پنجعلی جایگزین وی شد، موج مثبت خوبی 

بین مردم کرمان ایجاد شد. 
من معتقدم ایشان می توانند تغییرات خوبی را به وجود بیاورند اما کرمان با یزد که آقای طالبی در 
آنجا استاندار بودند تفاوت هایی دارد که باید نسبت به این تفاوت ها آگاه باشند و با کسب اطلاعات 
بیشتر نسبت به ویژگی های کرمان می توانند استاندار تاثیرگذاری باشند. کرمان به یک مدل توسعه 
خاص نیاز دارد که امیدواریم خارج از شــعارزدگی و با اســتفاده از مدل ویژه کرمان برای استان ما 

کار کنند. 
Ó عملکرداجراییاستاندارکرمانراچگونهارزیابیمیکنید؟

عملکرد یک اســتاندار در بُعدهای اجتماعی، سیاسی، و اقتصادی قابل ارزیابی است و سریعتر از 
همه، عملکرد سیاســی استاندار است که نمایان می شود، پس از آن اقتصادی و در آخر اجتماعی 
اســت. در تغییرات سیاسی همانگونه که اشــاره کردم احزاب اصلاح طلب استقبال کردند و اعلام 
همکاری کردند و پای کار هســتند اما انتظار می رود که ایشــان نیز از بدنه سیاســی استان کرمان 
استفاده کنند و اکنون این خلأ وجود دارد که بخش قابل توجهی از نیروهای سیاسی کرمان دیده 
نشــده اند. منظور ما از دیده شدن هم تنها پســت و مسئولیت گرفتن نیست، بلکه کمک فکری و 
مشورتی نیز نیاز است که باید اتفاق بیفتد. در مورد مسائل اقتصادی با حضور این استاندار به نظرم 
تغییرات خوبی باید رخ دهد؛ چراکه تاکنون ســفرهای درون اســتانی زیادی داشتند و موضوعات 
اقتصــادی و اجتماعــی اســتان را حتی قبل از اینکه بــه کرمان بیایند به خوبــی مطالعه کردند و 
بــه بخش های مختلف اقتصادی و حتی افراد اقتصادی در اســتان اشــراف خوبی داشــتند. فکر 
می کنم اتفاقات اقتصادی خوبی در اســتان رخ دهد و امیدهای خوبی به ایشان وجود دارد.  الان 
اصلاح طلب ها نقد دارند که ایشان معاون امنیتی خود را که از جریان اصولگرا است عوض نکرده اند؛ 
این در حالی اســت که اصولگراها هم نســبت به آقای جلالی نقد دارند و مــا برخی از چهره های 
اصولگرایی را در تیم آقای طالبی می بینیم که آنها را نگه داشــته اند؛ در صورتی که هم اصولگراها 

و هم اصلاح طلب ها به آنها نقد دارند و به این دلیل است که نارضایتی از هر دو طرف وجود دارد. 
Ó پسمیتوانایننتیجهراگرفتکهایشــاندرراســتایگفتمانوفــاقدرکرمانحرکت

نکردهاند؟
تعریف وفاقی که آقای دکتر پزشکیان اشاره کردند یک تعریف علمی و مشخص نیست و در آن ابهام 
زیاد وجود دارد. طبیعی است با وجود ابهامات زیاد هر فرماندار و استانداری هم می تواند ابهاماتی را 
ایجاد کند اما در زمینه جوانگرایی عملکرد خوبی داشتند و نیروهای جوانی را با وجود آنکه نقدهایی 

وجود دارد برسر کار آوردند. 

نگاه اصولگرا

احمدعلی مقدم، دبیر حزب موتلفه استان کرمان در 
گفت وگو با هم میهن با اشاره به انتصابات استاندار 
جدیــد کرمــان، پیشــنهاد می کند کــه محمدمهدی 
طالبی یک شــورای مشورتی داشــته باشد و معتقد 
اســت که وی در برخــی از حوزه های اختیــارات فراتر 
از عرف مرســوم عمل کــرده و با مخالفــت در برخی 
از انتصابــات اســتانی در دیگر حوزه ها حــق وزرا در 

انتصابات را نادیده گرفته است. 

Ó عملکرداستاندارجدیدکرمانرااززمانانتصاب
ایشانبهاینسمتچگونهارزیابیمیکنید؟

از زمان روی کار آمدن استاندار جدید کرمان مدت کمی 
می گذرد، و در این مدت بیشتر برنامه های ایشان پیرامون 
تغییرات مدیریتی بوده اســت. کاری به گرایش سیاسی 
افرادی که توسط ایشان تغییر کرده اند ندارم، اما با توجه 
به اینکه اصلاح طلب هســتند، طبیعتــاً تغییرات را نیز با 
گرایش خود انجام داده اند. در زمینه اجرایی، برنامه ها و 
اهدافی که دارند مثبت است، یعنی اگر بتوانند در زمینه 
اجرایــی، با همکارانــی که منصوب کرده انــد کار کنند، 
امیدآفریــن اســت. اســتاندار در حال حاضر بیشــتر در 
موضوع ســرمایه گذاری و جذب سرمایه برای پروژه های 
عمرانی کار می کند و در این مدت تقریباً به تمام شهرهای 
اســتان سفر داشته  و اســتاندار فعالی است. در مجموع 
الان نمی شــود ارزیابی جامعی از عملکرد ایشان داشت 

و باید زمان بیشتری از فعالیت ایشان در استان بگذرد.
Ó بــاتوجــهبــهاینکــهاســتاندارکرمــانگرایش

اصلاحطلبــیدارند،انتخــابمدیرانــیباهمین
گرایــشراامــریطبیعــیمیدانید،آیاایشــانبه
مســئلهوفاقملیدرانتصاباتباتوجهبهآنچهکه

گفتماندولتچهاردهماستعملکردهاند؟
در مجمــوع اینکــه منظــور دولــت چهاردهــم از وفــاق 
ملی چیســت در نهایت مشــخص نشده اســت و از خود 
رئیس جمهــور آقای پزشــکیان می خواهیم کــه وفاق را 
تعریــف کننــد؛ کاری که تاکنــون انجــام نداده اند و اگر 
تعریفی هم بوده، تعریف جامع و روشــنی نبوده اســت. 
حتی تمامــی وزرای رئیس جمهور، مدیران و مســئولین 
آقای پزشــکیان نیز وفــاق را تعریف نکردنــد. تیم دولت 
چهاردهــم باید منظور صریحــی از وفاق ملــی را تبیین 
کنند تا براساس آن بتوانیم رویکردها و مواضع مدیران در 
اســتان را تحلیل و بررســی کنیم. در ملاقاتی که با آقای 
اســتاندار داشــتم نیز به همین نکته اشاره کردم که شما 
مدیر خوبی هستید اما به عنوان استاندار نمونه کشوری 
وفاق را تعریــف کنید. با توجه به اینکــه تعریفی از کلمه 
وفــاق از این آقایان نداریم، ایشــان نیز ســکوت کردند و 
پاســخی ندادنــد، در نتیجه نمی تــوان اظهارنظر درباره 
اینکه آیا اســتاندار در راستای وفاق ملی حرکت کرده اند 
یا نه، ارائه داد چراکه خود ایشــان نیز تعریفی نداشتند. 
اینگونه می گویند که دیدگاه ایشان درباره وفاق این است 
کــه اقلیت ها و قومیت های مختلف را بر ســر کار آورده و 
از زنان نیز در کابینه اســتانی خود اســتفاده کرده است 
تا بگوید که وفاق در حال اجرا اســت. اما اگر می خواهد 
که با تمام احزاب، گروه ها و تشــکل ها وفاق داشته باشد 
باید تعریفی از آن داشــته باشد تا براساس آن بگوییم که 

آیا ایشان در چارچوب وفاق حرکت کرده است یا خیر.
Ó درنتیجهآقایطالبیهیچادعاییمبنیبراینکه

وفاقدراستانکرماناجراییمیشودنداشتهاند؟
اصلًا. 
Ó بارویکارآمدناســتاندارجدیدفضایسیاسی

استانکرمانچهمیزانتغییرکردهاست؟
فعلًا شــاهد حرکات سیاسی و یا عکس العمل سیاسی 

که بخواهد در جامعه کرمان دیده شود نبودیم. 
اما با توجه به انتصاباتی که آقای اســتاندار 
انجام داده  انــد، طبیعتاً ممکن اســت که 
جناح مقابل را به این قضایا حساس کنند. 
به اعتقاد من هر اســتانداری با هر گرایش 
سیاســی که روی کار می آید این اختیار را 

دارد که انتخاب های خود را داشته باشد 
که می تواند از هر گروه سیاســی 

ایــرادی  نمی شــود  و  باشــد 
تقریباً  اینکــه  کما  گرفت، 

آقای  انتخاب های  تمام 
در جهــت  اســتاندار 

سیاســی  گرایــش 
اصلاح طلــب بوده 

است.

Ó ایشانفرماندارکرمانرادرحالیتغییردادندکه
توسطچهاراستاندارقبلیابقاشدهبود.علتاین
تغییرچهبودوآیااینتغییرکهواکنشهایزیادی
نیزدرمیانکرمانیهاداشــتهراعملکرددرستی

ارزیابیمیکنید؟
اســتاندار در اعمال تغییرات اختیار تام دارند و فرماندار 
قبلــی کرمان، هــم در زمان آقای رئیســی و هم در زمان 
آقای روحانی فرماندار بودند و از فرمانداری که سال های 
زیــادی مانده اند ایــن انتظار می رود کــه در تفکر جدید 
یک تجدیدنظری داشــته باشد و استاندار نیز همین کار 
را انجــام داده اســت. ما در اصل تغییــر فرماندار کرمان 
هیچ حرفی نداریم، اما اینکه چه کسی در این سمت قرار 
گیرند جای بحث است که در حال حاضر آقای سنجری 
اســت که از نیروهای قدیمی وزارت کشور است و سوابق 

زیادی نیز در بخشداری ها و فرمانداری ها داشته اند. 
Ó آیافکرمیکنیددرتصمیمگیریهایاســتاندار

چــهدرانتصابهــاوچــهدرعملکــرداجرایــیو
عمرانــیدخالتمیشــودویــااینکهبــهصورت
مســتقلعملمیکننــدوتنهاازافرادمشــورت

میگیرند؟
فکــر می کنــم لازم اســت کــه اســتاندار یــک شــورای 
مشورتی داشــته باشــد؛ همانند آنچه که در دولت آقای 
پزشــکیان برای انتخــاب کابینه انجــام داد؛ با این روش 
عملکرد خودشــان را ارتقــاء خواهند داد. در نخســتین 
اظهارنظرهــای خــود گفتند هر کســی را کــه منصوب 
می کنم، به شــدت از آن فرد حمایت می کنم و پشتیبان 
وی خواهم بود، اما ســوال اینجاست که این پشتیبانی تا 
چه اندازه خواهد بود؟ آیا پشتیبانی در این حد است که 
اگر اشــکالی دیدیم، حق اظهارنظر داریم؟ و معنای این 
حرف ایشان روشن نیست. اما اخیراً صحبتی داشتند که 
جالب بود، معمولًا زمانی که مدیران استانی می خواهند 
عوض شــوند، اینگونه بود که نظر استاندار را می گرفتند 
و پاســخ آنها تنها به عنوان یک نظر مطرح بوده است، نه 
اینکه استاندار بخواهد نظر خودش را تحمیل کند، ولی 
ایشان گفتند هیچ مدیری بدون نظر من تغییر نمی کند و 
این صحبت نشان می دهد که حق وزرا را نادیده می گیرند 
چراکــه این وزیر اســت که بایــد مدیــران را تعیین کند. 
سیســتمی که قبلًا برای انتصاب ها پیاده می شــد بدین 
صورت بود اما اســتاندار گفتند که تنهــا نظر خودم باید 
مطرح باشد و بدون نظر من هیچ کس حق ندارد مدیری 

را تغییر دهد.
Ó آقایطالبیرااســتانداریسیاســیمیدانیدیا

اجرایی؟
همه ما دلســوز نظام و انقلاب هستیم و تلاش همه ما این 
اســت که اگر کاری انجام می شود برای مردم و در راستای 
حل مشکلات آن ها باشــد، اگر در این جهت کار می شود 
نباید وارد سیاسی کاری شد که البته ایشان می گوید تنها 
چیزی که برای من مطرح نیســت مسئله سیاسی است. 
اما انتصاب های ایشــان چنین چیزی را نشان نمی دهد. 
کرمان یک اســتان سیاســی اســت و بســیاری از سران 
اصلاح طلــب و اصولگــرا کرمانی هســتند و باید مراقبت 
شــود که اولًا جناح های سیاســی به گونه ای حرکت کنند 
که در راســتای وفاق و به نفع استان کرمان باشد. تاکنون 
ندیده ام که گروه های سیاسی استان را دور هم جمع کرده 
باشــند، تنها با تعــداد محدودی از فعــالان و جریان های 
سیاســی صحبت کردنــد و نقطه نظرات شــان را گرفتند. 
الان مشــاوره هایی که انتخاب می کنند نیز بیشتر گرایش 
سیاســی اصلاح طلبی دارند و حتی در ســطح مشــاوران 
هم از جریان های سیاســی مختلف اســتفاده نکرده اند و 
اینگونه عمل نکردند که یک شورای مشورتی از جریان های 
سیاسی مختلف تشکیل دهند و براساس نظرات آن ها 
کار کنند و تصمیم بگیرند. حداقل انتظار این است 
که یک بار جریان های سیاسی دیگر را نیز صدا کنند 
و از آن ها مشــورت بگیرند و یا بخواهد که عملکرد 
وی را ارزیابی کنند و از نظرات مثبت استفاده کنند. 
هنوز چنین رویکردی را از ایشان ندیده ایم، هرچند 
کــه تازه بر ســر کار آمده اند و چنین توقعی در 
این بازه زمانی شاید اندکی بجا نباشد. 
اما باید در این جهت حرکت کنند تا 
موفق باشــند. در هر صورت آقای 
طالبــی بالاترین مقــام اجرائی 
در اســتان کرمان هســتند و در 
صورت اعلام نیاز آمادگی کمک 
به ایشــان در جهت پیشرفت و 

توسعه استان را داریم.

احمدعلیمقدمدبیرحزبموتلفهاستانکرمان:

میگیرد رادرانتصاباتنادیده استاندارحقوزرا

اصلاح طلب )ابوذر عطاپور( انتخاب کرد اما این اقدام طالبی 
نتوانست حاشیه های پیرامون جلالی را کمرنگ کند. 

تاکیــد او بر نظارت بر تمامی انتصاب ها در اســتان کرمان 
نیــز در این مدت به شــدت مورد توجه قرار گرفته اســت. او به 
فرمانداران خود تاکید کرده که هیچ مدیر شهرســتانی ]حتی 
غیرمرتبط با حوزه فرمانداران[ بدون موافقت آنها نباید انتخاب 
شــوند و نســبت به انتصابات در دیگر بخش های دولت بدون 
هماهنگــی و موافقت اســتانداری هم نقدهای جــدی دارد. 
وی هفته گذشــته دراین باره گفته بود: »تاکنون مدیری بدون 
هماهنگی و اخذ موافقت استانداری در بخش دولت به غیراز دو 
ابقا منصوب نشده است و با هر دو ابقا هم مخالفت کردم و یکی 
از آن مدیران بر اســاس پیشنهاد استانداری تغییر کرد و تغییر 
مدیر دیگر هم در دســتور کار استان اســت.« همین موضوع 
شخصیتِ سیاسی طالبی را به چهره ای بدل کرده که در تلاش 
است به هر قیمت تسلطش بر تصمیم گیری های استان را حقنه 
کند؛ تا جایی که به نظر می رسد قصدش این است که در دیگر 

بخش های دولتی نیز دخالت و نفوذ داشته باشد. 

مشاور نسل z و انتصابات زنان  �
تاکیــد او بــه حضــور کارشناســان، مشــاوران، جوانان و 
رویکــردش به زنان نیــز در این مدت مــورد توجه جریان های 
سیاســی در کرمــان قــرار گرفته اســت، او یــک دانش آموز 
کلاس یازدهم را به ســمت مشــاور نســل Z معرفــی کرده تا 
انتقال دهنده صدای این نسل به اســتاندار باشد. بعلاوه در 
تمامی حوزه  های مدیریتی از جمله معاون، مدیرکل، فرماندار 
و مشــاور از زنان اســتفاده کرده است و ۱۱ حکم را برای زنان 
صادر کرده اســت؛ از جمله زهرا موســی پور، مشــاور در امور 
اجتماعی استانداری کرمان، روح بخش بیگ زاده را به عنوان 
سرپرســت فرمانداری جیرفت، مژگان تاج الدینی سرپرســت 
فرمانــداری بافــت، مرضیــه مهدوی کمال آبادی سرپرســت 
معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداری کرمان، ندا نظامی 
مدیرکل امور بانوان اســتانداری کرمان، نرجس بهرآســمانی 
مدیــرکل دفتــر مدیریت عملکرد، بازرســی، امــور حقوقی و 
ارتباطات مردمی اســتانداری کرمان، مرضیه دانایی دستیار 
استاندار در حوزه فناوری و نوآوری، زهره خدادادی سرپرست 
معاونــت برنامه ریــزی و هماهنگی امور عمرانــی فرمانداری 
فاریاب، فاطمه شمســی نژاد سرپرست معاونت برنامه ریزی و 
هماهنگی امور عمرانی فرمانداری راور، زهرا فرنود سرپرست 
بخشداری مرکزی فهرج و آزاده تاج الدینی مدیرکل ارتباطات 

و فناوری اطلاعات استان کرمان. 
کشــمکش های سیاســی در مدت زمــان روی کار آمدن 
طالبی باعث شــده اســت تا نگاه به عملکــرد اجرایی وی، با 
وجود آنکه با واکنش مثبت فعالان سیاسی روبه رو بوده است 
کمتــر زیر ذره بین برود، اما باید دید اســتاندار کرمان که این 
روزها در معرض فشــار جریان های سیاســی در انتخاب های 
خود روبه رو است و در کلام خود سعی می کند قدرتِ مدیریتِ 
خــود را به رخ همگان بکشــد، امــا در ادامه بایــد دید وی به 
خواســته های جریان های مختلف سیاسی نیز پاسخ خواهد 
داد و یا با پشــت کردن به درخواســت ها، شکاف بین خود و 

جریان های سیاسی منتقد را عمیق تر خواهد کرد.


